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Befejezfidött a VIII. 
Magyar Békekongresszus 

Hegválasztotta 

és a moszkvai 

az Országos Béketanács tagjait 

béke-világkongresszus magyar 

küldötteit 
Pénteken plenáris üléssel 

folytatta munkájá t az Or-
szágház kongresszusi termé-
ben tanácskozó VIII. Ma-
gyar Békekongresszus. Az 
elnökségben helyet foglalt 
Kállai Gyula, az MSZMP 
Politikai Bizottságának tag-
ja, a Hazafias Népfront Or-
szágos Tanácsának elnöke, 
Pullai Árpád, az MSZMP 
Központi Bizottságának tit-
kára, Bencsik István, a Ha-
zafias Népfront és Sebestyén 
Nándorné, az Országos Bé-
ketanács főtitkára. 

Fórizs Miháiyné dr., a 
budapesti KISZ-bizottság 
tagja, a kongresszus soros 
elnöke nyitotta meg az ülést, 
majd bejelentette, hogy 
nagyszámú távirat érkezett a 
kongresszushoz. 

Ezt követően folytatódott a 
vita. Ennek során tizenki-
lenc felszólaló — megyei és 
budapesti küldött — fejtette 
ki álláspontját a békemoz-
galom időszerű feladataival 
kapcsolatban. 

A felszólalók után a kong-
resszus ha t munkabizottsá-
gának vezetői kaptak szót: 
összegezték a szekcióülése-
kfen elhangzottakat. 

A válsággócokkal foglalko-
zó bizottság üléséről Teré-
nyi István, szekcióvezető el-
mondotta: hangot kapott az 
a vélemény, hogy a nemzet-
közi kérdésekben és különö-
sen egyes kérdésekben — 
például a közel-keleti prob-
lémák. a kínai nagyhatalmi 
törekvések — nem- kielégítő, 
nem elég elemző és közért-
hető a tömegfelvilágosító 
munka. Dr. Matolcsy Károly 
újságíró a „Nemzeti függet-
lenség és békemozgalom" té-
makörrel foglalkozó szekció 
vezetője elmondotta: a bi-
zottságban elhangzott vita 
során nagy hangsúlyt kapott 
a magyar közvélemény foko-
zott tájékoztatásának igénye 
a fejlődő országok helyzeté-
ről, problémáiról. 

A szekcióvezetők beszámo-
lójával véget ért a plenáris 
vita. 

Ezután Sebestyén Nándor-
né. az Országos Béketanács 
főtitkára foglalta össze a 
kétnapos kongresszus ered-
ményeit, tapasztalatait. 

Ezután került sor az Or-
szágos Béketanács megvá-
lasztására. A 221 tagú tes-\' 
tület tagjaira vonatkozó ja-1 
vaslatot dr. Barna Lajos, a \ 
jelölőbizottság elnöke ter- j 
jesztette elö. A kongresszus ! 
a javaslatot egyhangúlag el-
fogadta. 

Hasonlóképpen egyhangú-
lag jóváhagyta a kongresz-
szus — ugyancsak dr. Barna 
Lajos javaslata alapján — a 
békeerők moszkvai világ-
kongresszusán részt vevő 
magyar küldöttség tagjaira 
vonatkozó javaslatot is. A 
35 tagú küldöttség vezető-
je Kállai Gyula, az MSZMP 
Politikai Bizottságának tag-
ja. a Hazafias Népfront Or-

szágos Tanácsának elnöke. 
Csongrád megyéből Szabó 
Erzsébetet, a Szegedi Ruha-
gyár if júmunkásnőjét is kül-
döttnek választották. 

Ezután szünet következett. 
A szünetben megtartotta el-
ső ülését az újjáválasztott 
Országos Béketanács, s meg-
választotta elnökségének tag-
jait és tisztségviselőit. A 
választás eredményét a ple-
náris ülésen dr. Barna La-
jos ismeretette. 

Az Országos Béketanács 
elnöke dr. Sík Endre, elnök-
helyettes: Pethő Tibor, a 
Magyar Nemzet főszerkesz-

tője, főtitkár: Sebestyén 
Nándorné. 

Megyénk küldöttei közül 
dr. Antalffy György tan-
székvezető egyetemi tanárt, 
dr. Kedvesy György egyete-
mi tanárt, Lácsán Miháiyné 
nyugdíjas szegedi munkást, 
Lévai Sándornét. a Hódme-
zővásárhelyi Mérleggyár esz-
tergálycfsát, és Muzsik Mik-
lós agrármérnököt, a szen-
tesi Puskin Tsz főállatte-
nyésztőjét választották az 
Országos Béketanács tagjai 
közé. 

Pethő Tibor mondott ez-
után zárszót, s ezzel a VIII. 
Magyar Békekongresszus be-
fejeződött. 

Tanácskozás 

Az építésügyi 
igazgatás helyzete 

Dr. Papp L^jos államtit-
kárnak, a Minisztertanács 
Tanácsi Hivatala elnökének 
vezetésével pénteken a Par-
lamentben értekezletet tar-
tottak a megyei, illetve a 
megyei városi tanácsok el-
nökei. A tanácskozáson Bon. 

dor József építésügyi és vá-
rosfejlesztési mihiszter adott 
tájékoztatót az építésügyi 
igazgatás helyzetéről, s be-
számolt a lakás-, üdülő- és 
telektulajdonról szóló jog-
szabályok végrehajtásának 
tapasztalatairól. (MTI) 

Hibátlanul dolgozni 
Á DH-mozgalom előkészítése 

a KSZV gyáraiban 
Fokról fokra, de mind 

észrevehetőbben terjed Ma-
gyarországon is a „Dolgozz 
hibátlanul!" mozgalom. S a 
konzervgyári és a nyomdai 
kezdeményezések után újabb 
szegedi térhódításáról is hírt 
adhatunk: október elsejétől 
a Kenderfonó és Szövőipari 
Vállalat gyáraiban is meg-
kezdik lépcsőzetes bevezeté-
sét. 

A DH-mozgalom, másszó-
val a hibamentes munka-
rendszer — szervezési mód-
szert, vezetési koncepciót je-
lent, amelyhez azonban ha-
zánkban erősítőként, segítő-
ként mozgalmi elemek is 
társulnak: a munkaverseny, 
a szocialista brigádok bekap-
csolódásával. Lényege, alap-
elve, hogy leggazdaságo-
sabb az a munka, amit 
„egyszer, de kifogástalanul" 
végeznek el. Mindez termé-
szetesen nem egy hirtelen 
elhatározás kérdése: a DH 
bevezetésének feltételeit sok 
műszaki, szervezési és neve-
lési intézkedés együtthatása 
teremtheti meg. 

Vagyis a hibamentes, ered-
ménygazdag munkához átfo-
gó szervező tevékenységre 
van szükség. A KSZV gaz-
dasági vezetői tudatában 
vannak, . hogy egy ilyen 
nagyvállalatnál még fonto-
sabb a jó „alapozás", a kö-
rültekintő gondosság. De úgy 
látszik, egyrészt előbbre lép-
tek már annyira az üzem-
szervezésben, hogy ilyen 
„nagy fába" vágják a fe j -
széjüket, s másfelől nyilván 
az eddigi szervezési eredmé-

nyek megszilárdítását, to-
vábbfejlesztését, kivirágzását 
vár ják a hibamentes mun-
karendszertől. 

Jogosan, mert a külföldi 
és hazai tapasztalatok is ezt 
ígérik. S annál jogosabban, 
mert az elhatározás óta hat-
hatós intézkedések sora szü-
letett meg. Ez is pontosan, 
az ütemezés szerint, amit a 
..határidő-hálóterv a DH-
mozgalom bevezetéséhez" cí-
mű dokumentumban pontról 
pontra előírtak. 

Először a minőség-ellenőr-
ző osztály készítette el ösz-
szeállítását arról: „mi a hi-
bás?" — megfelelő szemlél-
tetőanyaggal. Ennek alapján 
készültek szemléltetőtáblák 
a hibák megszüntetésének 
módjáról; e szerint határoz-
zák meg, mit kell tenni a 
hibamentességért az egyes 
munkaterületek dolgozóinak. 

Természetes, hogy az elő-
készületek során főszerepet 
kapott és kap továbbra is az 
emberek meggyőzése, a mi-
nőségjavítás gazdaságos vol-
tának propagálása. A szak-
szervezet és a KISZ tisztség-
viselőire, aktivistáira nagy 
feladatok hárulnak ebben. 
Többek közt olyan félreérté-
seket is el kell oszlatniok, 
mint ami már fölmerült: 
hogy „a DH is csak egy ú j 
formája a munkaverseny-
nek", holott sokkal több an-
nál. Sokrétű, a gyártás min-
den szakaszára kiterjedő, 
ugyanakkor az egyéni fele-
lősséget nagyban megnövelő 
munkarendszerről van itt 
szó. 

A vállalat munkaügyi osz-
tálya a napokban értékelte 
az előkészületeket. Máris 
számos olyan intézkedés tör-

i tént, amire a bevezetés nél-
kül nem került volna sor. A 
gyárakban a gazdasági és 
társadalmi szervek együtt-
működve, intenzív munkával 
igyekeznek megteremteni a 
szükséges feltételekét. 

Példaként véve egy gyá-

rat, a kenderfonót: a felké-
szülés munkálatait az igaz-
gató irányítja, míg a rész-
feladatok végzését a főmér-
nök koordinálja és ellenőrzi. 
Napról napra, folyamatosan 
készítik elő a bevezetést,-
bármiféle kapkodást, kam-
pányszerűséget elkerülendő. 
Már lajstromozták a kereszt-
csévélő gyártmányok hibáit, 
a hibaforrásokat, kidolgoz-
ták a kiküszöbölés módjait . 
Behatóan vizsgálják a fonal-
minőséget. A szakszervezeti 
bizottság tanácskozást ren-
dezett az aktivistáknak. Pót-
vállalások megtételéről be-
szélgetnek a szocialista bri-
gádokkal, amelyeknek bevo-
nása rendkívül fontos ténye-
ző — a hibafeltárástól a 
feltárt fogyatékosságok meg-
szüntetéséig. Az elképzelés 
szerint külön jelzéssel lát-
ják el a DH-mozgalomban 
résztvevők gépeit. 

Hasonló módon készülőd-
nek az újszegedi szövőgyár-
ban, a jutában, és termé-
szetesen a KSZV nem szege-
di gyáraiban is. Mindenütt 
gondot fordítanak majd a 
minőség anyagi ösztönzésé-
re. Természetesen a lépcső-
zetesség jellemzi a beveze-
tést: október 1-től a fonó-
keresztcsévélő munkakörben 
lesz a DH premierje a ken-
derfonóban, a jutaárugyár-
ban, a pécsi és a nagylaki 
üzemekben, januárban pedig 
már kiterjesztik a szövő 
munkakörökre is. 

Túlzás nélkül állíthatjuk, 
hogy ez a folyamat nemcsak 
a KSZV-nél, de a megye 
textiliparában is jelentős 
előrelépés kezdetét jelzi. S 
ha a folytatásban, a megva-
lósításban is ez a kezdemé-
nyező bátorság lesz a jel-
lemző, akkor a több mint 8 
ezer embernek kenyeret 
adó nagyvállalat további, 
szép eredményeket érhet el 
a DH útján. 

S. M. 

Különvonat 
a Szovjetunióból 
Az Expressz Ifjúsági és 

Diák Utazási Iroda szerve-
zésében pénteken érkezett 
hazánkba különvonattal há-
romszázötven, a könnyűipar-
ban dolgozó szovjet fiatal. A 

vendégek megtekintik fővá-
rosunkat, ellátogatnak több 
megyeszékhelyre, baráti ta-
lálkozókon, szórakoztató 
programokon vesznek részt. 

Kedden és szerdán : 

Békekölcsön-sorsolás 
Alacsony 
a Tisza 

T ó t h B e l e f e l v é t e l e 

Rendkívül alacsony a Tisza vízállása is. Szegednél mínusz 
100 centiméter körüli a folyó szintje. Valamikor, még a 
múlt században, a nullpontot úgy határozták meg. hogy 
annál alacsonyabb vízállásra nem számítottak. Ennél most 
körülbelül egy méterrel kisebb a folyó. Képünkön: A kö-
vekkel kirakott parti mederszakaszt már nem éri a víz 

Az Országos Takarékpénz-
tár szeptember 25-én és 26-
án Budapesten rendezi az I., 
az V. és a VI. Békekölcsön 
1973. második félévi sorso-
lását. 

Kedden az I. Békekölcsön-
ből 112 100 kötvényt húznak 
ki, 29177 600 forint összeg-
ben. Az V. és VI. Békeköl-
csön sorsolását szerdán tar t -
ják. Az V. Békekölcsön 

532 950 kötvényére 67 287 800 
forintot, a VI. Békekölcsön 
807 200 kötvényére pedig 
101 587 000 forintot sorsolnak 
ki. A kétnapos húzáson össze-
sen 1 452 250 kötvényt húz-
nak ki, 198 053 200 forint ér-
tékben. 

A kisorsolt kötvények ki-
fizetése október 9-én kezdő-
dik. (MTI) 


